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Kurzfassung

In der Studie werden die Möglichkeiten ausgelotet, die umweltrechtliche Überwachung

von Anlagen auf Versicherungen zu übertragen. Hierzu wurde die entsprechende Praxis

in Großbritannien und den USA untersucht. Seit ca. 100 Jahren übernehmen sogenan-

nte „Boiler and Machinery Insurances„ Inspektions- und Überwachungstätigkeiten bei

den Anlagen ihrer Versicherungsnehmer. Die Studie gibt einen Einblick in diese Praxis.

Eine Übertragung solcher oder ähnlicher Überwachungsmodelle auf Deutschland wird

jedoch recht skeptisch beurteilt.

Feasibility of transferring inspection duties to insurers

Summary

The research project explored possibilities for transferring the task of monitoring instal-

lations for compliance with legal environmental standards to insurance companies. Cor-

responding practices in Great Britain and the USA were reviewed. For about a century

now, so-called „boiler and machinery insurances“ have been carrying out inspection and

compliance-monitoring duties at installations owned by their policyholders. The study

provides an insight into this practice. A rather sceptical view is taken of the feasibility of

using such or similar monitoring schemes in Germany.


